
AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ
MUNICIPAL REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA  20 DE MARÇ DE
2017

Dia:  14 de març de 2017.
Hora: 20 hores trenta minuts
Lloc saló d’Actes de l’Ajuntament

Hi assisteixen:
               
Sr. Gabriel Ferrà Martorell                    IPG                 
Sra. M. Immaculada Riera Matas      IPG
Sr. Francesc Canyelles Marqués                  IPG
Sr. Joan Antoni Planells Rosselló                 IPG
Sra. Margalida Morell Martorell                   IPG
Sr. Toni Marí Ensenyat                                PSIB-PSOE      
Sra. Maria I. Martorell Pons                       PSIB-PSOE
Sra. Aina Matas Pons                                  PSIB-PSOE
Sr. Antonio Deudero Mayans                  PP
Sra. Margarita Martorell Ribot            PP

Excusa la seva ausència: 

Sr. Eladi Tomàs Arruga                       PSIB-PSOE  

La Secretaria-Interventora

Margalida Mulet Cañellas

         1.- Aprovació Pressupost Municipal Ordinari 2017.- 

Per  part  del  Senyor  Batle  s’explica  que  Els  pressuposts  de  l’ajuntament  de
Puigpunyent per a l’any 2018, segueixen el mateix criteri que s’ha mantingut durant els darrers
sis anys.

Es tracta d’uns pressuposts realistes i prudents que tenen com a prioritat mantenir les
despeses en els serveis bàsics i d’obligatòria prestació per part de l’ajuntament, així com les
aplicacions pressupostàries relatives als aspectes socials, culturals, ambientals i participatius.
Pel que fa als ingressos, no s’augmenten imposts i taxes de cara a evitar augmentar la càrrega
als ciutadans i ciutadanes.  

El  seu  increment  respecte  al  pressupost  de  2017  es  deu  a  distintes  subvencions
rebudes mitjançant transferències corrents i de capital.

Pel que fa a la previsió d’ingressos, des de l’any 2012 es confeccionen uns
pressuposts basats en les previsions reals d’ingressos que ha donat bons resultats.
Per aquest any, es manté el mateix criteri fent les revisions a partir dels ingressos
reals obtinguts l’any anterior o bé basats en els padrons, en els casos on no es



disposi de les dades reals, ajustant les distintes aplicacions segons es preveu que
els afecti l’evolució de l’actual conjuntura econòmica . 

En quan a les subvencions mes important per l’exercici, cal assenyalar :
-Foment de l’esport 
-Places turístiques: centre d’acollida visitants Galilea
-Camió de residus
-Renovació xarxa aigües Es Trast i Nova d’Estellencs

En relació a les despeses les variacions mes importants venen donades per :

CLAVEGUERAM
Es mantén l’aplicació pressupostària de conservació i  manteniment. La variació respecte el
2017 ve motivada per la diferència entre l’import de la subvenció per les obres de c/Trast i Ctra.
Nova  d’Estellencs  (2018)  respecte  la  subvenció  rebuda  al  2017  per  la  renovació  del
clavegueram de C/Na Beltrana 

ABASTIMENT D’AIGUA POTABLE A DOMICILI
El canvi més significatiu respecte al pressupost de l’any anterior és déu a la disminució en la
previsió d’adquisició i transport d’aigua, que es pressuposta segons la despesa real de 2017 

RECOLLIDA, GESTIÓ I TRACTAMENT DE RESIDUS
L’increment  respecte  a  2017 ve  motivat  per  l’adquisició  d’un  camió  (ja  que  actualment  es
compte amb un sol camió i no és suficient per mantenir el servei de recollida amb garanties) i
l’increment d’hores del servei de gestió del parc verd i d’assessorament tècnic durant tot l’any.  

CEMENTIRIS I SERVEIS FUNERARIS
Es pressuposten 12.500€, increment de 9.500€ respecte 2017, per acometre obres
de obres de conservació i millora del cementiri municipal.

ASSISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA
Es  redueix  l’aplicació  de  fons  social  per  fer  front  a  dificultats,  ajustant-la  a  les  despeses
realitzades el 2017. Es manté el compromís que ja es va adquirir en els pressuposts de l’any
2015 de que en cas de necessitar-ho,  es farà la  modificació  de crèdit  pertinent  per  tal  de
suplementar l’aplicació.
 Es manté el compromís de l’ajuntament de destinar el 0,7 % a cooperació internacional.

BIBLIOTEQUES PÚBLIQUES
Es preveu incrementar les hores del personal respecte la despesa real realitzada
l’any anterior per a incrementar hores d’atenció al públic i arxiu .
Per  altra  banda  es  pressuposten  les  obres  d’acondicionament  i  millora  de  la
climatització de la biblioteca i arxiu

INSTAL·LACIONS ESPORTIVES.
Es continua la tendència ascendent iniciada el 2016 referent a la millora del poliesportiu. Es
tracta  d’una aplicació  de 343.940€ amb la  finalitat  de dur  a terme la  instal·lació  de gespa
artificial al camp de futbol. També es pressuposten la construcció de 2 noves pistes de petanca,
un parc de calistènia i la col·locació de xarxes de la pista poliesportiva. 

FONS CONTINGÈNCIES ESPECIALS
Es  en  previsió  principalment  en  previsió  d’augmentar  el  capítol  de  despesa
destinada a personal segons el resultat de la valoració dels llocs de feina, així com
el reconeixement dels trienis al personal laboral.

INVERSIONS DE MILLORA EN ESPAIS MUNICIPALS
Fa referència principalment per a la realització de millores al solar de Ses Timbes a Galilea i a
la Plaça de Son Bru 



Per  part  del  Senyor  Toni  Marí  del  grup municipal  PSIB-PSOE,  s’agraeix  a
l’equip de govern les explicacions donades i les reunions que s’han duit a terme ,
considerant que seria mo9lt positiu que aquestes reunions fossin mes continues.

En quan a les subvencions e inversions  contemplades al Pressupost ho son
segons el criteri de l’equip de govern, sense comptar amb el PSOE.

Recorda  a  l’equip  de  govern  que  el  Pla  Turístic  aprovat  al  seu  dia  per
l’Ajuntament no s’ha duit a terme , no hi ha estudis de mobilitat que son tant
importants  contemplar dintre el pressupost.

Demana si la quantitat de 160.000 € que figura dintre el pressupost com
subvenció es cobrarà totalment dintre l’exercici de 2018 a lo que li contesta el
Senyor  Joan  Planells  que  es  en  concepte  de  despesa  2017-2018,  i  ara  toca
justificar el 2017

El  Se4nyor  Deudero del  PP manifesta que l’any passat va trobar a faltar
varies reflexions que  no varen ser acollides i enguany s’han inclòs, per lo que
considera que per part de l’equip de govern s’ha fet un giro radical, sobretot en lo
que  afecta  a  les  instal·lacions  esportives,  així  com  de  poder  gaudir  de
instal·lacions  com  les  de  l’IME.  Aquest  pressuposts  donen  sortida  a  dues
inquietuds importants  pel  PP,  per  lo  qual,  i  deixant  de  costat  altres  qüestions
ideològiques  i mirant sobretot pel benefici del poble, el seu grup votarà a favor de
l’aprovació del Pressupost

El  Senyor Toni Marí  del grup municipal  PSIB-PSOE diu que una demanda
important dintre el Municipi es la realització de la pista coberta en el Poliesportiu
Municipal, demanada que no s’ha tingut en compte

El  Senyor  Batle  intervé  i  diu  en  primer  lloc  que   el  responsable  de
confeccionar  i  presentar  els  Pressupost  és   l’equip  e  govern  .  Referent  a  les
inquietuds sobre les instal·lacions esportives del Municipi,  aquestes venen molt
marcades perquè les subvencions atorgades son per reforma de les instal·lacions
existents,  no  ho  son per  construccions  de  noves  instal·lacions.  Sa  construcció
d’una pista coberta no hi entrava. Enguany s’ha complert l’acord signat amb el PP
l’any 2017 per millora de les instal·lacions esportives, acord que recorda al que no
es va voler adherir al seu moment el PSOE, maldament el Senyor batle el convida
a que s’adhereixi en qualsevol moment

També vol recalcar el Senyor Batle que altres subvencions demanades per
inversions, no son mes que per poder donar continuïtat a les obres començades
amb exercicis anteriors com son les de sanejament que s’han d’acabar. Una altra
important inversió es l'acondiciament de la plaça de Son Bru, ja que es tracta
d’una millora que necessiten els veïns de la zona, i  aprofita aquest plenari per
convidar a tots els regidors a la presentació del Projecte que tindrà lloc diumenge
dia 25 de març.

En quan a altres inversions importants, dintre el Pla d’inversions turístiques
es troba el  centre d’acolliment de Galilea,  ja que de de que es va fer  l’edifici
polivalent  no  s’havien  fet  altres  inversions.  A  la  legislatura  2011-2015  es  va
adquirir el solar de Ses Timbes al que en aquest moments s’està efectuant una
intervenció paisatgística, i aquesta serà la tercera inversió important a Galilea

El  Senyor  Toni  Marí  del  grup municipal   PSIB-PSOE demana en relació  al
camp de futbol de gespa,  quin tant per cent es subvencionat i quin tant per cent
és aportació municipal, contestant-li el Senyor Joan Planell, regidor d’esports que
aproximadament un 60% subvencionat i un 40 € municipal, però que és mal de
sebre  ja  que  a  l’actualitat  els  pressuposts  de  construcció  no  estan  tancats,
dependrà  de les adjudicacions de les obres 

El Senyor Toni Marí del grup municipal  PSIB-PSOE en relació al tema de la
pista coberta manifesta que té constància  de que, amb aquesta mateixa linea de
subvencions esportives altres Ajuntaments han construït pistes cobertes.



El Senyor Joan Planells diu que les bases de la subvenció no contempla nova
construcció,  tant  sols  reparació  de  instal3lacions  existents,  es  va  parlar  amb
tècnics del CIM que ho varen corroborar.

El Senyor Toni Marí demana si això es va donar per escrit, a lo que li contesta
el Senyor Batle que les Bases estan escrites i  no ho contemplen, i  que aquest
Ajuntament es va regir per les Bases. Continua dient el Senyor Batle que, si be la
pista  coberta  es  cert  que  es  una  sol·licitud  de  fa  temps  del  poble,  totes  les
subvencions  venen  condicionades  i  son  finalistes.  Si  tenim  instal·lacions
adequades  com  pot  esser  un  cap  de  gespa,  es  crearan  equips,  per  lo  que
l’Ajuntament  ha  de  posar  a  l’abast  dels  clubs  i  associacions  esportives
instal·lacions  adequades,  En  aquest  moments  Puigpunyent  compta  amb  unes
instal·lacions per la practica de la petanca, pàdel, tenis i futbol sala optimes

El Senyor Joan Planells explica que a dia d’avui es veu una gran millorança
en relació a l’any 2015 de començ de legislatura

La Senyora  Sra. Maria I. Martorell Pons del PSIB-PSOE, intervé i diu que fa
anys havia molts d’equips, per exemple de basket i no arribaven subvencions per
fer  instal·lacions,  quan,  donada  la  configuració  política  de  la  CAIB  afavoria  a
Puigpunyent

El Senyor Batle li contesta que varen ser els equips de govern del PSOE qui
varen decidir no instal·lar la gespa.  El Senyor Joan Planells recorda que a l’any
2.000 tots els pobles varen tenir camp de gespa

El Senyor Deudero del PP diu que el camp de gespa era una de les mes
importants millores que es reclamaven per part dels veïns. Fa uns anys per part de
la Federació de Futbol es tenien consignats 90.000 e per que Puigpunyent pogués
gaudir d’aquest camp de gespa, gestió que no es va dur endavant per part de
l’Ajuntament, quan hi ha 54 municipis a Balears que en gaudeixen. A l’exercici de
2017 es va signar un compromís de millora de les instal·lacions esportives entre
els diversos grups d’aquest Ajuntament, signatura que al darrer moment no va
efectuar el grup PSIB-PSOE. A dia d’avui es podria signar un altre compromís per la
construcció de la pista coberta sense problemes

Demana també el Senyor Toni Marí si per la realització d’aquestes inversions
s’ha  consultat  amb el  Patronat  d’esports,  a  lo  que  li  contesta  el  Senyor  Joan
Planells que si

Acabat  el  debat  i  format  el  Pressupost  General  d'aquest  Ajuntament
corresponent a l'exercici econòmic 2018, així com, les seves Bases d'Execució i la
plantilla de personal comprensiva de tots els llocs de treball, de conformitat amb
el que es disposa en els articles 168 i 169 del Text Refós de la Llei Reguladora
d'Hisendes  Locals  aprovat  per  Reial  decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de  març,  i
l'article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el
Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988.

Vist  i  conegut  el  contingut  dels  informes  de  la  Interventora  municipal,
l'Informe  d'Intervenció  d'Avaluació  del  Compliment  de  l'Objectiu  d'Estabilitat
Pressupostària de  del qual es desprèn que la situació és de equilibri

Vist  l'Informe  d'Intervenció  d'Ivaluación  del  Compliment  de  la  Regla  de
despesa  ,  del  qual  es  desprèn  que  la  situació  és   de compliment,  i  l’Informe
favorable adoptat per unanimitat  per la Comissió d’Hisenda en data 15 de març de
2018, per part del Senyor Batle President, es proposa l’adopció del següent



ACORD

PRIMER.  Aprovar  inicialment  el  Pressupost  General  d'aquest  Ajuntament,
per a l'exercici econòmic 2018, juntament amb les seves Bases d'execució, que
figura com Annexe a la present Acta

SEGON. Aprovar inicialment la plantilla de personal, comprensiva de tots els
llocs de treball reservats a funcionaris, personal laboral i personal eventual.

TERCER. Exposar  al  públic  el  Pressupost  General  pel  2018,  les  Bases
d'Execució i plantilla de personal aprovats, per termini de quinze dies, mitjançant
anuncis en el BOIB  i tauler d'anuncis de l'Ajuntament, a l'efecte de presentació de
reclamacions pels interessats.

QUART. Considerar elevats a definitius aquests Acords en el cas de què no
es presenti cap reclamació.

CINQUÈ. Remetre còpia a l'Administració de l'Estat  així com, a la l’organ
competent de la CAIB

Aquest Acord es aprovat amb els vots favorables de :

Sr. Gabriel Ferrà Martorell                    IPG                 
Sra. M. Immaculada Riera Matas      IPG
Sr. Francesc Canyelles Marqués                 IPG
Sr. Joan Antoni Planells Rosselló                 IPG
Sra. Margalida Morell Martorell                   IPG
Sr. Antonio Deudero Mayans                  PP
Sra. Margarita Martorell Ribot            PP

I els vots en contra de :
Sr. Toni Marí Ensenyat                                PSIB-PSOE      
Sra. Maria I. Martorell Pons                       PSIB-PSOE
Sra. Aina Matas Pons                                  PSIB-PSOE

 El Senyor Batle manifesta que troba una contradicció en quan a lo votat pel grup
PSIB-PSOE en aquest moments que vota en contra del Pressupostos i lo votat pels
seus representants dintre la Comissió Informativa que varen votar a favor.

El Senyor Toni Marí del grup PSIB-PSOE diu que a sa Comissió varen votar a favor a
fi de poder dur el Pressupost a Plenari. El Senyor Batle expressa que no tant sols  a
la  Comissió es vota això, sinó també es vota l’esborrany del Pressupost

Per altra banda el  Senyor Batle vol  agrair  al  grup PP la seva implicació amb el
govern Municipal i convida al grup PSOE a que s’uneixi .

El Senyor Toni Marí del grup PSIB-PSOE demana reflexió a l’equip de govern per que
les faci partícips de les decisions que afectin als veïnats

la  Senyora  Margalida  Morell  de  IPG  diu  que  totes  les  propostes  que  s’han
presentades  a  l’equip  de  govern  en  relació  als  Pressuposts  s’han  presses  en
consideració

El  Senyor Deudero del  PP manifesta que la linea del  seu grup sempre ha estat
deixar governar a la llista mes votada



             I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió essent les
vint-i-una hores trenta cinc minuts, i s’estén la present acta que autoritza i signa
amb mi, la Secretaria Interventora , la qual cosa certifico.

El Batle             La Secretaria Interventora 
Gabriel Ferrà Martorell                                             Margalida Mulet Cañellas


